

檔 號：
保存年限：

國立臺北科技大學 函

機關地址：台北市忠孝東路三段1號
聯絡人：張雅婷
聯絡電話：27712171#3902
電子信箱：f11114@ntut.edu.tw

受文者：國立臺北教育大學

發文日期：中華民國102年5月3日

發文字號：北科大英字第1025500054號

速別：速件

密等及解密條件或保密期限：

附件：徵稿通告 (10255000540-1.PDF, 10255000540-2.PDF)

主旨：檢送本校應用英文系辦理「APLX 2013應用語言學國際研討會」中英文徵稿通告（如附件），請轉知 貴校師生踴躍投稿參加。

說明：

- 一、本校應用英文系將於2013年11月14、15日舉辦「APLX 2013應用語言學國際研討會」，研討會主題包含應用語言學課題、外語教學理論與實踐課題、專業英文研究與教學課題及翻譯研究課題。
- 二、論文摘要截稿日為2013年5月24日，論文全文截稿日期為2013年9月30日。
- 三、詳細徵稿內容及格式請參閱附件，並請惠予公告。相關資料可逕於本校應用英文系網站最新消息下載。網址：<http://taipei-tech.com/aplx/>
- 四、相關事宜請洽應用英文系顏君倫先生：E-mail：alan23035@gmail.com 聯絡電話：0918-399280

正本：公私立大專校院

副本：本校應用英文系

本件擬刊登於本組網頁之「校外徵稿」項下，並彙整後送全校教職員生公告週知。

出版組 張溶玲 0506
專案計畫人員 1348

出版組 呂錦玲 0506
組長 1527
第 1 頁 共 1 頁

代為決行

國立臺北教育大學



1020013320

2013 TAIPEI TECH

International Conference on Applied Linguistics

Call for Papers

Conference Date: November 14-15, 2013

Conference Host: Department of English, TAIPEI TECH

Conference Venue: TAIPEI TECH

Keynote Speakers:

ROD ELLIS

Department of Applied Language Studies and Linguistics
The University of Auckland

SUE STARFIELD

Director, the Learning Centre
The University of New South Wales

Conference Description:

The 2013 International Conference on Applied Linguistics at Taipei Tech (APLX 2013), to be hosted by the Taipei Tech Department of English on November 14-15, 2013, will bring together researchers interested in language, discourse, SLA, translation, cultural studies, and other related fields to report new research findings, exchange innovative ideas, and share frameworks in these areas.

This annual international event was launched in 2006 with the International Conference Sustainability and the Literary Imagination: Transdisciplinary and Intercultural Perspectives as conference theme, where we inquired into ecological issues from a literary perspective. In 2008, we hosted *System, Norm and the Societal: A Conference on "Translation Studies as Science"* and reflected on the socio-cultural issues behind the activity of translating. In 2009, we deliberated on language instruction, its research and development, at the *Applied Linguistics and Sociolinguistics: the Form and the Content* (aka NTUTAPPLINGX 2009). In 2010, we explored silence in all its dimensions at the *Silent & Ineffable: Functions of the Unsaid in Literature and the Humanities*, where a total of 30 quality papers were presented by scholars from here and abroad. The event continues on into 2011, in which we explored with colleagues on *Applied Linguistics and Language Learning: Diversity and Innovation* at NTUTAPPLINGX 2011. And in 2012, we explored in the *Aesthetics of Suffering* conference how art has helped us understand and experience pain.

This year, we continue this tradition hoping to attract a greater number of international researchers to present research findings in their areas of expertise, with a view to facilitate productive exchanges and fruitful interaction between participants and stimulate new ideas and research directions in their respective fields of study.

Conference Themes:

1. **Applied Linguistics:** pragmatics, phraseology, discourse analysis, text linguistics, psycholinguistics, sociolinguistics, corpus linguistics, language and culture, language and technology, language assessment, corpus linguistics, cross-linguistic and cross-cultural communication, gender studies, and other relevant topics
2. **Foreign Language Teaching Theory and Practice:** L2 acquisition/SLA, content-based instruction, multi-/cross-cultural issues in English education, technology and English education, and other relevant topics

3. **ESP Research and Teaching:** technical writing, corpus resources, English for vocational education/business/tourism/science/medicine/technology/management, innovations in ESP curriculum design, international/inter-cultural communication, trends and challenges in English for specific purposes
4. **Translation Studies:** theory and practice of interpretation and translation, interpretation and translation theory, interpretation and translation practice, interpretation and translation teaching
5. Themes otherwise proposed are welcome. Please send proposals to the Host.

Official Languages: English and Chinese

Important Dates:

1. **Abstract Due:** Please submit your less-than-200-words abstract and Author/s Information Form on WORD to ntuteng@ntut.edu.tw by **May 24, 2013**.
Please indicate “2013 TAIPEI TECH Conference Abstract” as “Subject” in your email.
Submissions can be either in English or Chinese.
2. **Acceptance Notification:** before end of **June 2013**
3. **Full Paper Due:** Please send your full paper prepared in the APA or *Language* style on WORD to ntuteng@ntut.edu.tw by **September 30, 2013**, and please indicate “2013 TAIPEI TECH Conference Full Paper” as “Subject” in your email.
4. **Post-Conference Publication:** Refereed theme papers will be prepared into publication/s.
5. **Contact:** Department of English, TAIPEI TECH
TEL: 886-2-27712171, exts. 3901 & 3902; Email: ntuteng@ntut.edu.tw
6. **Conference Website:** <http://taipei-tech.com/aplx/>

**2013 TAIPEI TECH
International Conference on Applied Linguistics
Author/s Information Form**

Title of Paper			
Theme	☐ Applied Linguistics ☐ Foreign Language Teaching ☐ ESP Research and Teaching ☐ Translation Studies ☐ Theme/s otherwise proposed:		
First Author	Name		
	Affiliation		Position
	Phone Numbers	O: _____ H: _____ Cell Phone: _____	
	Address		
	Email		
Co-author/s	Name		
	Affiliation		Position

	Phone Numbers	O: Cell Phone:	H:
	Address		
	Email		
Remarks:			
<i>Please make extensions if necessary.</i>			

2013 TAIPEI TECH

International Conference on Applied Linguistics 2013

國立臺北科技大學 應用語言學國際研討會

徵稿通告

會議日期：2013 年 11 月 14-15 日

主辦單位：國立臺北科技大學應用英文系

會議地點：國立臺北科技大學

邀請講者：

ROD ELLIS

Department of Applied Language Studies and Linguistics

The University of Auckland

SUE STARFIELD

Director, the Learning Centre

The University of New South Wales

會議主題：

1. **應用語言學課題：**語用學、詞彙學、語篇分析、心理語言學、社會語言學、語料庫語言學、語言與文化、語言與科技、語言評估、跨語言與跨文化溝通、性別研究以及其他應用語言學相關課題
2. **外語教學理論與實踐課題：**第二語言習得、內容本位語言教學、多元文化與跨文化英語教學、科技與英語教學以及其他外語教學研究相關課題
3. **專業英文研究與教學課題：**科技寫作、語料庫資源、技職教育/企業/觀光/科學/醫療/科技/管理英語、專業英語課程創新設計、國際跨文化溝通、專業英語趨勢與挑戰
4. **翻譯研究課題：**口筆譯理論與實務、口筆譯研究、口筆譯實務、口筆譯教學

會議語言：英文、中文

重要日期：

1. 寫作摘要截止日期：摘要以 200 字為限，中英文皆可。請於 **2013 年 5 月 24 日**前連同作者資料表 email 至 ntuteng@ntut.edu.tw，「主旨欄」請註明「2013 TAIPEI TECH Conference Abstract」。
2. 通知接受：**2013 年 6 月底**以前。
3. 全文收件截止日期：請於 **2013 年 9 月 30 日**前依 APA 或 *Language* 體例存為 WORD 檔，再 email 至 ntuteng@ntut.edu.tw，「主旨欄」請註明「2013 TAIPEI TECH Conference Full Paper」。
4. 課題論文集出版：研討會論文部分或全部，預定經送審通過後出版為課題論文集。
5. 聯絡方式：國立臺北科技大學應用英文系
TEL: 886-2-27712171, ext. 3901, 3902 ; Email: ntuteng@ntut.edu.tw
6. 研討會網頁：<http://taipei-tech.com/aplx/>

2013 TAIPEI TECH
International Conference on Applied Linguistics
2013 國立臺北科技大學 應用語言學國際研討會

作者資料表

論文題目				
主題	☐ 應用語言學課題 ☐ 外語教學理論與實踐課題 ☐ 專業英文研究與教學課題 ☐ 翻譯研究課題 ☐ 另擬課題：			
主要作者	姓名			
	服務單位		職稱	
	聯絡電話	O : _____ H : _____ Cell Phone : _____		
	聯絡地址			
	電子郵件			
第二、三…作者	姓名			
	服務單位		職稱	
	聯絡電話	O : _____ H : _____ Cell Phone : _____		
	聯絡地址			
	電子郵件			
附記：				
如有需要，請擴延表格使用。				